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ثبت بیش از ۱۱۲ هزار ازدواج و ۵۰ هزار طلاق
 در تابستان

بر پایه آمار ثبت احوال کشــور در تابســتان ۱۴۰۱ در کل کشــور ۱۱۲ هزار و 
۷۷۰ مورد ازدواج و ۵۰ هزار و ۱۲۹ مورد طلاق در کشــور به ثبت رسیده است.

به گزارش ایســنا، بر پایه آمار ثبت احوال کشــور از کل ۱۱۲ هزار و ۷۷۰ مورد 
ازدواج ثبت شده در تابستان سال جاری، بیشترین ازدواج ها به ترتیب مربوط به 
استان های تهران با ۱۴ هزارو ۵۲۰ مورد، خراسان رضوی با ۱۰ هزار و ۱۲۵ مورد 
و خوزســتان با ۷ هزار و ۵۷۹ مورد است.همچنین کمترین ازدواج ثبت شده در 
کشــور نیز در همین زمان به ترتیب مربوط به استان های سمنان با ۷۱۳  مورد 
ازدواج، ایلام ۷۳۰ و بوشهر با یک هزار و ۱۳۰ مورد ازدواج بوده است.به گزارش 
ایسنا، بر پایه آمار ثبت احوال کشور همچنین در تابستان امسال ۵۰ هزار و ۱۲۹ 
مورد طلاق به ثبت رسیده که کمترین مورد طلاق به ترتیب مربوط به استان های 
ایلام با ۲۷۳ مورد، کهگیلویه و بویراحمد با ۲۹۶ مورد و خراسان جنوبی با ۳۴۳ 
مورد بوده است.همچنین بر اساس گزارش آمار ثبت احوال کشور، بیشترین مورد 
طلاق ثبت شده در تابستان سال ۱۴۰۱ نیز به ترتیب مربوط به استان های تهران 
با ۹ هزار و ۷۲۴ مورد طلاق، خراســان رضوی ۵ هزار و ۲۷۹ مورد و فارس با ۲ 

هزار و ۷۲۵ طلاق بوده است.

۳۷ داروخانه فعال هلال احمر در کشور 
معاون بهداشــت، درمان و توانبخشــی جمعیت هلال احمر با اشــاره به تولید 
شبانه روزی دارو در جمعیت هلال احمر از رفع برخی کمبودها در حوزه دارو خبر 
داد.به گزارش ایسنا؛ دکتر پیمان نامدار با اشاره به فعال بودن داروخانه های هلال 
احمر در سطح کشور گفت: وزارت بهداشت، سازمان غذا و دارو و جمعیت هلال 
احمر با استفاده از تمامی ظرفیت ها تلاش می کنند تا نیازهای جامعه را برطرف 
کرده تا مردم با کمبودی مواجه نباشند.وی افزود: جمعیت هلال احمر هم اکنون 
۳۷ داروخانه فعال در ســطح کشور دارد که عمده آن ها داروهای بیماران خاص 
را توزیع می کنند که در این حوزه خوشبختانه کمبودها برطرف شده و آن ۴۰۰ 
قلم دارویی که نیاز بود تا بیشــتر مورد توجه قرار گیرند، تامین و تولید آن ها در 
دســتور کار قرار گرفت و تا به این لحظه ۴۰ درصد کمبودها جبران شده است.
این مقام مســئول در جمعیت هلال احمر خاطرنشــان کرد: تدابیری اندیشیده 
شــده تا کمبودهای دیگر نیز در ماه آتی برطرف شده و مردم به شکلی آسان تر 
به نیازهای دارویی خود دســت پیدا کنند.معاون بهداشت، درمان و توانبخشی 
جمعیــت هلال احمر ادامه داد: هلال احمــر در حوزه دارو همراه و حامی وزارت 
بهداشت است و از دو طریق تولید و واردات به یاری این مجموعه شتافته است. 
ارتباط جمعیت هلال احمر با صلیب ســرخ جهانی سبب شده تا دارو با قیمت 
مناسب وارد شده و به دســت هموطنان برسد.بنابر اعلام روابط عمومی معاونت 
بهداشــت، درمان و توانبخشــی جمعیت هلال احمر، وی افزود: هم اکنون در 
شرکت سهاهلال با استفاده از تمامی ظرفیت ها تولید دارو به صورت شبانه روزی 
انجام می شود و یک لحظه نیز خط تولید متوقف نمی شود تا دارو با تعداد بیشتری 
در داروخانه ها عرضه شود.نامدار تصریح کرد: جمعیت هلال احمر در هماهنگی 
با وزارت بهداشت توانست محموله های آنتی بیوتیک را از منابع معتبر وارد کشور 
کند و مشــخصا هر زمان که نیاز باشد باز هم در راستای رفع نیازهای مردم این 

اقدام را انجام خواهد داد.

شنبه؛ آخرین مهلت تعیین رتبه نهایی 
مشمولان رتبه بندی از سوی گروه ارزیابان

معاونــت برنامه ریزی و توســعه منابع وزارت آموزش و پــرورش در اطلاعیه ای، 
آخریــن مهلت تعییــن و تایید رتبه نهایی مشــمولان رتبه بندی را از ســوی 
ارزیابان اعلام کرد.به گزارش ایســنا، در این اطلاعیه آمده اســت: گروه ارزیابان 
رتبه بندی شامل مدیران مدارس، مدیران مســتقیم واحدهای اداری، حراست، 
گزینش و ارزیابان حرفه ای باید ظرف ۷۲ ســاعت آینده یعنی تا ساعت ۲۴ روز 
شنبه ۱۰ دی ماه، نسبت به بررسی مدارک، مستندات و بررسی شایستگی های 
 عمومی، حرفه ای، تخصصی و تجربیات مندرج در ســامانه رتبه بندی به آدرس
rbt.medu.ir اقدام کنند.گفتنی است این اقدام برای تعیین و تایید رتبه نهایی 

مشمولان رتبه بندی خواهد بود.

بیش از دو سوم کشور 
روی خطوط زلزله یا گسل ها قرار دارد

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: اگر بتوانیم مصالح ساختمانی، سازه و 
انتخاب محیط ساخت وساز را به گونه ای تعبیه کنیم که تا ۸ ریشتر ایمنی داشته 
باشد، زلزله بلا نخواهد بود، بلکه یک پدیده است که چه بسا در آینده این پدیده 
بتواند انرژی آزادشــده از گسل ها را در اختیار بشر قرار دهد.محمدحسن نامی در 
گردهمایی زلزله و ساختمان های ناایمن که در هتل پردیسان برگزار شد، اظهار 
کرد: موضوع زلزله بسیار مهم بوده و یکی از ۶۴ مخاطره طبیعی و انسان ساخت 
اســت که هر ۶۴ مورد در کشــور ما وجود دارد. زلزله، سیلاب و آتش سوزی از 
مهم ترین مخاطرات است.وی با بیان اینکه بیش از دو سوم کشور ما روی خطوط 
زلزله یا گســل ها قرار دارد، عنوان کرد: یکی از وظایف موسســه تحقیقاتی راه و 
شهرسازی این بود که خطوط گسل و حرایم را به صورت نرم افزاری به رویت مردم 
بگذارد که اکنون برای انجام این کار الزام کرده ایم. همین کار را برای رودخانه ها 
انجام می دهیم تا به رویت مردم برســد. ما ۱۶۴ هزار کیلومتر رودخانه داریم که 
۶۴۰۰ کیلومتر آن از مناطق شــهری و روستایی عبور می کند. ما اطلاعات را به 

مردم می دهیم تا خود آن ها توجیه شوند.

زمستانی گرم و کم بارش در انتظار تهران
مدیرکل اداره هواشناســی استان تهران با ارائه گزارشــی از دما و بارش تهران 
طی آذر ماه، گفت: طی ســه ماه آینــده دمای هوا یک درجه بیش از حد نرمال 
و متوســط بارش ها نیز در بهترین شــرایط در حد نرمال پیش بینی می شود. با 
توجه به فرایند خشکسالی از سال گذشته، بارش های چند روز گذشته نیز برای 
جبران کم بارشــی ها کمکی نکرده و خشکســالی همچنان ادامه و لزوم مصرف 
بهینه و صرفه جویی در آب وجود دارد.مازیار غلامی در گفت و گو با ایسنا، درباره 
پیش بینی دما و بارش طی سه ماه آینده اظهار کرد: تحلیل جدیدترین نقشه های 
پیش بینی فصلی بیانگر آن اســت که طی ســه ماه آینده متوسط دمای هوا در 
سطح استان حدود ۰.۵ تا یک درجه بالاتر از نرمال برآورد شده است و متوسط 
بارش اســتان در بهترین شرایط، در حد نرمال پیش بینی می شود.وی ادامه داد: 
از نظــر توزیع ماهانه نیز این انتظار وجود دارد که به تدریج طی دی و بهمن ماه 
بارش به شرایط نرمال گرایش داشته باشد. در عین حال با توجه به کاهش بارش 
انباشته شده از ماه های قبل، بارش های رخ داده چندان نمی تواند کم بارشی ها را 
جبران کند و لزوم صرفه جویی مصرف آب در بخش های مختلف عمومی مردم و 
اختصاصی نظیر بخش های مختلف کشاورزی، صنعتی و ... کماکان وجود دارد. 
همچنین مدیریت دقیق منابع و مصارف آب توســط بخش های مختلف اجرایی 
توصیه می شــود.مدیرکل اداره هواشناسی استان تهران درباره میزان بارش های 
آذرماه اظهار کرد: تجزیه و تحلیل آمارهای دریافتی از ایســتگاه های هواشناسی 
استان بیانگر آن است که طی آذر ماه حدود ۱۳.۶ میلیمتر باران به صورت پهنه ای 
در استان تهران اتفاق افتاده اســت که نشان دهنده کاهش ۷۱ درصدی بارش 
نسبت به دوره آماری بلند مدت و سال قبل است، این موضوع در حالی است که 
اکثر استان های کشور تحت تاثیر کم بارشی قرار دارند به گونه ای که کل کشور از 
ابتدای سال زراعی تا پایان آذر با کاهش ۴۰ درصدی بارش روبه رو بوده است.وی 
ادامه داد: بررســی بارش از ابتدای سال زراعی تاکنون نشان دهنده آن است که 
استان تهران هفتمین استان کشور بوده که بیشترین کاهش بارش را داشته است. 
همچنین از نظر توزیع مکانی نیز همانند ماه قبل بارش در همه شهرستان های 
استان در مقایسه با بلند مدت و سال قبل کاهش داشت و بیشترین کاهش بارش 
به ترتیب مربوط به شهرستان های شمیرانات، دماوند فیروزکوه، ملارد، پردیس 

و تهران بوده است. 
غلامی درباره وضعیت دما در ماه گذشته گفت: بررسی و تحلیل مقادیر ثبت شده 
دمای هوا همچون متوســط دما، دمای حداقل و دمای حداکثر در ایستگاه های 
هواشناســی اســتان بیانگر افزایش دما در آذر است چراکه متوسط دمای هوای 
استان تهران در این ماه ۶ درجه سلسیوس بوده و در مقایسه با بلند مدت حدود 
۱.۳ درجه سلســیوس افزایش داشته این در حالی است که متوسط کمینه دما 
۱۴ درجه سلسیوس و متوسط بیشینه دما ۱.۳ درجه سلسیوس افزایش داشته 
اســت.وی ادامه داد: به عبارت دیگر آذر ماه سال جاری در مقایسه با بلند مدت 
به طور نســبی گرمتر بوده است و از نظر توزیع دما در شهرستان های استان نیز 
تمامی شهرستان های استان با افزایش دما روبه رو بوده اند که بیشترین افزایش دما 

مربوط به شهرستان های ورامین، شهریار، قدس و قرچک است.

اخبار کوتاه
عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا مطرح کرد

تاکید بر تزریق دوز یادآور واکسن کرونا 
 لزوم تشدید مراقبت های مرزی

سازمان غذا و دارو اعلام کرد

کمبود ۱۰۶ قلم دارو در کشور

تدوین لایحه ای برای رصد و مقابله با فرونشست

زیرساخت های تهران برای مقابله با بحران آماده نیست

وزیر آموزش و پرورش اعلام کرد

داشتن »کد شناسه« شرط ثبت نام اتباع در مدارس

عضو کمیته علمی کشــوری مقابله با کرونا با تاکید بر لزوم 
تشــدید مراقبت های مرزی برای جلوگیــری از ورود افراد 
بیمار به کشــور، گفت: این موضوع بــا توجه به کاهش بار 
بیماری در کشــور نسبت به گذشته کمتر مورد توجه قرار 
می گیرد؛ درحالی کــه باید پایانه های مرزی بویژه در مورد 
کســانی که از آسیای جنوب شرقی وارد کشور می شوند به 
شکل دقیق رصد شود.دکتر مهرداد حق ازلی در گفت وگو 
با ایســنا، درباره آخرین وضیعت بروز کرونا در دنیا و ایران، 
گفت: در قسمتی از کشورهای دنیا بویژه در آسیای شرقی 
و چین شــاهد افزایش قابل توجه بروز بیماری بوده ایم ولی 
تاکنون این افزایــش منجر به افزایش گزارش بروز مرگ و 
میر نشده است.وی تاکید کرد: این موج از بیماری هنوز در 
قسمت های غربی که به سمت ایران است خود را بروز نداده 
و خوشبختانه ما نســبت به چند هفته و چند ماه گذشته 
تغییری در بروز موارد بیماری در کشــور نداشــته ایم، ولی 
این انتظار وجود دارد که طی چند هفته آتی موارد کرونای 
کشــور ما هم افزایشی شود.حق ازلی افزود: همچنان سویه 
غالب کرونا در ایران اومیکرون BA۴ و BA۵ اســت اما، 
در بعُد جهانی صبحت از کرونای BQ۱ مطرح می شود که 
هنوز اطلاعات دقیقی از آن وجــود ندارد اما طبق آخرین 
گزارشــات سازمان بهداشــت جهانی که ظرف ۴۸ ساعت 
منتشــر شده است به نظر می رســد که BQ۱ هم از نظر 
بیماری زایی خیلی تفاوتی با ســویه اومیکــرون ندارد.او با 
تاکید بر لزوم تشــدید مراقبت های مرزی برای جلوگیری 
از ورود افراد بیمار به کشــور، تصریــح کرد: این موضوع با 
توجه به کاهش بار بیماری در کشور نسبت به گذشته کمتر 
مورد توجه قرار می گیرد؛ درحالی که باید پایانه های مرزی 
بویژه در مورد کسانی که از آسیای جنوب شرقی وارد کشور 

می شوند به شکل دقیق رصد شود.
وی افــزود: در عین حال خود مردم هــم میزان مراقبت، 
فاصله گذاری اجتماعی و اســتفاده از ماســک را به شکل 
محسوســی کاهش داده اند که توصیه می شــود مجددا بر 
رعایت پروتکل های بهداشتی اهتمام ورزند.دبیر بورد داخلی 
کمیته علمی کرونا در پاســخ به سوالی درباره پیش بینی از 
بروز موج هشتم کرونا، بیان کرد: با توجه به واکسیناسیون 
صورت گرفته به نظر نمی رسد دیگر مانند گذشته موج های 
گسترده ای از کرونا را تجربه کنیم، اما افزایش بروز محدود 
بیماری ممکن است.حق ازلی همچنین گفت: افزایش بروز 
بالای بیماری در چین به علت تغییر ناگهانی سیاست های 
کنترلی بیماری اســت اما کشورهای دیگر احتمالا با توجه 
به شــواهد فعلی، پیکی مشابه چین را تجربه نمی کنند اما 
این نکته مهم است که بدانیم در مورد کرونا هیچ پیش بینی 
قطعی نخواهد بود.وی درباره تزریق دزهای یادآور واکســن 
کرونا، تاکید کرد: در حال حاضر توصیه ســازمان بهداشت 
جهانی این اســت که اگر یک سال از آخرین تزریق واکسن 
افراد گذشــته است حتما برای تزریق دز یادآور اقدام کنند 
و خوشبختانه در کشور ما هم واکسن به میزان کافی وجود 

دارد.
آمادهباشوزارتبهداشتبهبیمارستانها
برایمقابلهباافزایشاحتمالیکرونا

معاون درمان وزارت بهداشــت در بخشــنامه ای به روسای 
دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور بر ضرورت آمادگی 
ارائه خدمات درمانی برای افزایش احتمالی موارد کووید-۱۹ 

در بیمارستان های کشور تاکید کرد.به گزارش ایسنا و بنابر 
اعلام وبدا در بخشنامه دکتر سعید کریمی خطاب به روسای 
دانشگاه/دانشکده های علوم پزشــکی و خدمات بهداشتی 
درمانی سراسر کشور آمده است: »با توجه به شیوع مجدد 
بیماری کووید- ۱۹ در برخی از کشورها و احتمال افزایش 
موارد بیماری در کشــور لازم است موارد زیر برای آمادگی 
هر چه بیشتر ارائه خدمات درمانی به بیماران مراجعه کننده 
به بیمارستان ها مورد تاکید قرار گیرد و اقدامات لازم انجام 

گردد.
کلیــه  درمانــی  تشــخیصی  موجــود  ظرفیت هــای   -
بیمارستان های تحت پوشش بررسی شوند. درصورت نیاز، 
مسیرهای خدمت و مسیر ارجاع و مراجعه بیماران سرپایی/

بستری )به تفکیک بزرگسال و اطفال( بازبینی شوند.
- مانــور مدیریتــی واحد تریــاژ در کلیه بیمارســتان ها 
درخصوص نحوه اجرای تریاژ دو لایه براساس دستورالعمل 

کشوری تریاژ ) ESI-IV ( صورت گیرد.
- تشکیل تیم مدیریت بحران بیمارستان با محوریت بیماری 
کووید- ۱۹ )ریاست، مدیریت و معاونین بیمارستان، ریاست 
بخش اورژانس و مدیر پرســتاری بیمارستان( و بررسی و 

تحلیل شرایط و مداخله به هنگام انجام شود.
- تیم نظارتی ســتاد معاونت درمان دانشــگاه / دانشکده 
میزان آمادگی بیمارستان ها را بررسی و نکات قابل بهبود را 

پیگیری و اصلاح نمایند.
- هماهنگی عملیاتی معاونت های درمان، بهداشت و توسعه 

دانشگاه/ دانشکده به منظور موارد زیر انجام شود:
. اطلاع رســانی به مردم در ســطح منطقه تحت پوشش 

درخصوص احتمال بروز موج جدید بیماری
. هماهنگــی با واحد مدیریت بیماری هــای واگیر معاونت 
بهداشتی/ شبکه بهداشــت و درمان شهرستان برای رصد 
روزانــه بروز موارد ابتلا ســرپایی و افزایــش ظرفیت های 

تشخیصی
.شناســایی، مدیریت ارجــاع و پذیرش بیمــاران مطابق 
اندیکاســیون های ارجاع از مراکز جامع ســلامت و مطابق 

نقشه ارجاع کشوری منطبق بر برنامه پزشکی خانواده

- اقدامــات تشــخیص درمانی مطابق بــا آخرین پروتکل 
درمانی کووید- ۱۹ و درصورت ابلاغ بخشــنامه های بعدی 

براساس آن ها انجام شود.
- آگاهی بخشی و نظارت بر تجویز منطقی آنتی بیوتیک ها 
و رعایت پروتکل های درمانی بیماری های ویروسی بیماران 
سرپایی و بستری و پیشــگیری از مقاومت آنتی بیوتیکی؛ 
از طریق تشکیل مستمر کمیته کنترل عفونت بیمارستانی 

مورد پایش و بررسی قرار داده شود.
- داروهای موردنیــاز درمان کوویــد -۱۹ مطابق آخرین 
پروتــکل درمانی ابلاغی و ســایر داروها و لــوازم مصرفی 
برآورد و پیش بینی های لازم انجام شوند. دسترسی و نحوه 

اکسیژن درمانی مطابق پروتکل استاندارد نظارت شود.
- مدیریت ارجــاع و انتقال بین مراکز درمانی با هماهنگی 
واحد EOC و ستاد مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی 

دانشگاه/دانشکده )۱۱۵( انجام شود.
-آموزش/ بازآموزی مســتمر کارکنان درمانی و پشتیبانی 
برای حســن اجرای پروتکل های پیشگیری و درمانی انجام 

شود.
- وسائل حفاظت فردی متناسب با تعداد و نوع ارائه خدمات 
کارکنان برآورد و پیش بینی های لازم انجام شود. استفاده 
از آن ها توســط واحد کنترل عفونت بیمارســتان آموزش/ 

بازآموزی و نظارت شوند.
- در صــورت افزایش موارد بســتری، مدیریت تخت، تیم 
تنفسی و ترخیص از بخش ویژه مورد تاکید قرار داده شود.
- اطلاعات مورد نیاز )شــامل بیماران ســرپایی، بستری، 
آمارهای فوت مشــکوک، محتمل و قطعی( در تمامی ایام 
هفته )شــامل روزهــای تعطیل( کماکان در ســامانه های 
مربوطه ثبت شوند. مسئولیت صحت، دقت و به هنگامی ثبت 

اطلاعات، به عهده رئیس بیمارستان می باشد.
-گزارش روزانه شــامل آمار مراجعین )سرپایی و بستری( 
و شاخص های مربوطه توســط تیم مدیریت بیمارستان و 
ستاد دانشگاه/ دانشــکده بررسی و نیاز به افزایش ظرفیت 
و امکانات موجود براســاس روند مراجعین، تصمیم گیری 

و اجرا شود.«

فوتیهایکرونادرجهانمجدد۴رقمیشد
بنابــر جدیدترین آمار جهانی کرونــا، مجموع مبتلایان به 
بیمــاری کووید-۱۹ در دنیا تاکنون به ۶۶۲ میلیون و ۹۷۶ 
هزار و ۸۱۳ نفر رســیده و مرگ شش میلیون و ۶۸۹ هزار 
و ۳۳۱ بیمار نیز تایید شده است.به گزارش ایسنا، براساس 
آمار رسمی ارائه شده در جدول جهانی »ورلدامُتر«، طی یک 
شــبانه روز کرونا در جهان جان ۱۲۵۰ نفر را گرفته و پس 
از مدتی، تعداد فوتی های آن در دنیا دوباره چهار رقمی شده 
است. این درحالیست که روز پیش از آن، مجموع فوتی های 
کووید در جهان حدود ۷۰۰ نفر بوده است. همچنین در ۲۴ 
ســاعت ۴۸۸ هزار و ۳۹۱ ابتلای جدید جهانی نیز به ثبت 
رسیده است.در عین حال آمار فوق حاکی از آن است که در 
شبانه روز گذشته ژاپن با گزارش بیش از ۲۰۲ هزار ابتلای 
جدید و ۲۷۱ فوتی جدید، بیشترین آمار مبتلایان و مرگ 
و میر کرونایی در جهان را داشــته است.همچنین آمریکا با 
بیش از ۱۰۲ میلیون مبتــلا و عبور از ۱.۱ میلیون قربانی 
همچنان در صدر فهرست کشورهای درگیر با این بیماری 
قرار دارد.در اروپا نیز فرانســه بــا ثبت بیش از ۳۹ میلیون 
مبتلا تا این لحظه رکورددار ابتلا در بین کشــورهای قاره 
ســبز است و روسیه با گذشــتن از آمار ۳۹۳ هزار قربانی، 
همچنان بالاتریــن رقم مرگ و میر کرونایــی را در میان 
کشــورهای اروپایی دارد.ایران با مجمــوع هفت میلیون و 
۵۶۰ هزار و ۸۸۷ مورد ابتلا و ۱۴۴ هزار و ۶۷۷ مورد فوت 
ناشی از بیماری کووید-۱۹ در حال حاضر در رتبه هجدهم 

در جدول جهانی کرونا قرار دارد.
تکراریکروزدیگربدونفوتیکرونادرایران

وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی ضمن اعلام 
آخرین وضعیت شیوع کرونا در ایران، از تکرار یک روز دیگر 
بدون ثبت موارد فوتی کووید-۱۹ در کشــورمان خبر داد.

به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت در 
تشــریح آخرین آمارهای ابتلا، مرگ ومیر و واکسیناسیون 
کرونــا در ایران اعلام کرد:تا روز هفتم دی ماه، ۶۵ میلیون 
و ۱۵۱ هــزار و ۱۱۲ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و ۵۶۲ هزار 
و ۲۱۵ نفــر دُز دوم و ۳۱ میلیون و ۴۰۰ هزار و ۱۲۰ نفر، 
دُز ســوم و بالاتر واکسن کرونا را تزریق کرده اند و مجموع 
واکســن های تزریق شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۱۱۳ 

هزار و ۴۴۷ دوز رسید. 
از روز ۶ دی مــاه تــا روز ۷ دی مــاه ۱۴۰۱ و بر اســاس 
معیارهــای قطعی تشــخیصی، ۶۰ بیمــار جدید مبتلا به 
کووید-۱۹ در کشــور شناســایی و ۳۲ نفر از آنها بستری 
شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون و 
۵۶۰ هزار و ۹۴۷ نفر رســید.در طول ۲۴ ساعت، هیچ یک 
از بیماران کووید-۱۹ در کشور جان خود را از دست ندادند 
و مجمــوع جان باختگان این بیماری، در عدد ۱۴۴ هزار و 
۶۷۷ نفر ماند.خوشبختانه تا روز ۷ دی ماه ۷ میلیون ۳۳۶ 
هزار و ۳۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها 
ترخیص شــده اند.۷۶ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار 
دارند.تــا روز ۷ دی مــاه ۵۴ میلیــون و ۷۴۴ هزار و ۶۶۹ 
آزمایش تشــخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.

در حال حاضر ۰ شهرستان در وضعیت قرمز، ۳ شهرستان 
در وضعیت نارنجی، ۷۶ شهرســتان در وضعیت زرد و ۳۶۹ 

شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

مشاور رســانه ای رئیس ســازمان غذا و دارو با بیان اینکه 
ذخایر  ۶۰ درصد از داروهایمان به بالای شــش ماه رسیده 
اســت، گفت: در حــال حاضر در ۱۰۶ قلــم دارو کمبود و 
موجــودی زیر یک ماه داریم که در تلاش هســتیم تعداد 
کمبودهــا را هم کاهش داده و ذخایر این داروها را افزایش 

دهیم.
به گزارش ایســنا، دکتر سجاد اســماعیلی درباره وضعیت 
ذخایر دارویی در کشور، گفت: در زمینه پایش کمبودهای 
دارویی و مدیریت رخدادهای زنجیره تامین، سازمان غذا و 
دارو برای رفع کمبودهای دارویی استعلام ها و گزارش هایی 
را از چند بخش دریافت می کند؛ یکی از بخش هایی که این 
گزارش ها از آن دریافت می شود، سامانه TTAC است که 
باتوجه به سیاست شناسه گذاری که در آن انجام می شود، 
اگر شــرکتی یک تا چند ماه دارویی را کمتر از حد معمول 
وارد یا تولید و به صورت کلی تامین کند، طبیعتا این اخطار 
داده می شود که ممکن است تامین این دارو در ماه های آتی 

کاهش یابد و منجر به کمبود شود.وی افزود: در عین حال 
یکی از مهم ترین گزارش هایی هم که می گیریم، از ســوی 
معاونت غذا و داروی استان ها است. استان ها کمبودهایی را 
که در سطح عرضه و داروخانه ها رخ داده، جمع آوری کرده 
و به صورت هفتگی به ســازمان غذا و دارو اعلام می کنند. 
پیش از این که شرایط پایدارتر بود، به صورت ماهیانه این 
کمبودها را اعلام می کردند، اما اکنون که مدیریت کمبودها 
اضطرار بیشــتری دارد، به صورت هفتگی این کمبودها را 

اعلام می کنند.
 گــزارش دیگــر هم از انجمن داروســازان، شــرکت های 
توزیع کننده دارو و ... دریافت می شــود. سازمان غذا و دارو 
ایــن گزارش ها را دریافت می کند تا به جمع بندی برســد.

اســماعیلی با بیان اینکه در حوزه کمبود دارو، بحث بر سر 
تعریف آن است، گفت: سازمان غذا و دارو، تعریفی از کمبود 
دارو دارد که بر مبنای نظر خبرگان حوزه دارو است. بر این 
اســاس کمبود دارو آن اســت که طی یک ماه مولکول دز 
دارویی کمبود باشــد، اما داروهایی که تولید داخلی دارند، 
اما واردات شــان محدود یا ممنوع شده، اگر پزشک داروی 
وارداتی برند را تجویز کند، از نظر سازمان غذا و دارو، جزو 
کمبود دارویی محســوب نمی شــود. بنابراین کمبودهای 
دارویی تعریف دارد و برند وارداتی دارویی که مشابه تولید 
داخل دارد، جزو کمبودها محسوب نمی شود.وی ادامه داد: 
بر این اساس طبق تعریف سازمان غذا و دارو از کمبود دارو 
که بر اســاس آن نام دارو به صــورت ژنریک دچار کمبود 

اســت، تعداد کمبودهای دارویی که زیر یک ماه موجودی 
داشــته باشــند که اصطلاحا به آن ها  کمبودهای بحرانی 
دارو می گوییم، طی یک ماه ونیم گذشــته در کشــور ۲۲۰ 
قلم مولکول دز بود که اکنون به ۱۰۶ مولکول دز رســیده 
است. بنابراین در ۱۰۶ قلم دارو کمبود و موجودی زیر یک 
ماه داریم که در تلاش هســتیم کــه تعداد کمبودها را هم 
کاهش داده و ذخایر این داروها را افزایش دهیم.بنابر اعلام 
کانال تلگرامی سازمان غذا و دارو، اسماعیلی گفت: این خبر 
را هم به مردم بدهم که اکنون ذخایر دارویی بالای شــش 
ماه  کشور، بالای ۶۰ درصد است. به این معنا که ذخایر  ۶۰ 
درصد از داروهایمان به بالای شش ماه رسیده است. تلاش 
می کنیم که این میزان افزایش یابد و از هر دارویی به ویژه 
در داروهای حیاتی و ضروری، موجودی کافی داشــته و با 
توجه به پیش بینی که از رخداد موج جدید کرونا طی چند 
ماه آینده می شود، دارو به اندازه کافی داشته باشیم تا مردم 

دچار مشکل نشوند.  

یک عضو شــورای شــهر تهران با بیان اینکه 
زیرســاخت های شــهر تهران برای مقابله با 
بحران آماده نیست، گفت: برای رصد وضعیت 
فرونشست و حل مشــکلات ناشی از آن قرار 
اســت یک لایحه ای توسط کمیسیون عمران 
شورای شهر تدوین و به شورای عالی استان ها 
ارسال و از آنجا به مجلس فرستاده شود تا در 

آنجا تصویب شود.
»ناصر امانی« عضو شــورای شــهر تهران در 
گفت وگو بــا خبرنگار ایلنا در پاســخ به این 
سوال که شهر تهران در حال حاضر چه میزان 
آمادگی در برابر حــوادث و بحران ها را دارد، 
گفــت: در کل اداره پایتخت نیازمند یک عزم 
ملی است. در شرایط عادی یعنی همین الان 
که ما در حال اداره شهر هستیم اگر در حوزه 
حمل و نقل حمایت ملی وجود نداشته باشد 
وضعیت بدتر خواهد شــد.وی ادامه داد: اگر 
چنانچه در تهران بحرانی ایجاد شود، مدیریت 
آن توسط شهرداری سخت است، البته منظور 
فقط این دوره مدیریت شــهری نیست بلکه 
در دوره های گذشــته هم ایــن چنین بوده و 
مدیریت شــهری در هــر دوره ای اگر بحرانی 

در شــهر ایجاد شود با مشکل مواجه می شود. 
از همین رو گفته اند که مدیریت بحران شــهر 
تهران با وزیر کشــور باشد، چراکه شخصیت 
ملی اســت و می تواند همه امکانات کشور را 
برای نجات شهر تهران در شرایط بحران بسیج 
کند.این عضو شورای شهر تهران تصریح کرد: 
به اعتقاد من متاســفانه زیرساخت های شهر 
تهران به هیچ عنوان برای بحرانی مانند زلزله 
با ریشــتر بالا که منجر به فاجعه ای در تهران 
شــود، در هیچ زمینه ای اصلا آماده نیست. ما 
متاســفانه در این زمینه مشکل داریم و باید 

برای آن فکر اساسی شود.
امانی خاطرنشان کرد: مدیران مدیریت بحران 
شــهر تهران در دوره های مختلف اقداماتی را 
در سازمان بحران شهر تهران انجام می دهند 
اما این کارها زیربنایی نیســت. ۱۶ راهبرد در 
برنامه سوم شهر تهران به درستی تعریف شده 
بــود که در این ۱۶ راهبرد شــهرداری تهران 
به کمک سایر سازمان هایی که در این زمینه 
نقش دارند باید اقداماتی را انجام می داد که از 
یک مرحله ای به مرحله بالاتر برسد. اما وقتی 
از کل این برنامه صرفا ۲۳ درصد انجام شــده 

اســت ما چگونه می توانیم توقع داشته باشیم 
که بخش مدیریت بحــران و این ۱۶ راهبرد 
انجام شده باشد.وی درباره سوله های مدیریت 
بحران و عدم نگهداری مواد مصرفی اولیه برای 
استفاده از شــرایط بحران گفت: ستاد بحران 
متشکل از شهرداری و همه سازمان هایی است 
که در مدیریت بحران شــهر تهران مسئولیت 
دارنــد بــه ویــژه آب و برق و شــرکت های 
زیرســاختی تا برای رفع مشــکلات ناشی از 
بحران برنامه ریــزی کنند و پیش بینی لازم 

را داشته باشند.
این عضو شــورای شهر تهران تصریح کرد: در 
زمانی هم که سوله های بحران راه اندازی شد 
فلســفه وجود آن برای این بود که ما در این 
ســوله ها نیازهای اولیه مــردم را برای لحظه 
وقوع بحران پیــش بینی کنیم تا حداقل یک 
هفته کفــاف دهد. تا بعد اســتان های معین 
بتوانند اقدامات خود را برای کمک رســانی به 
مردم تهران انجام دهند. در حال حاضر رییس 
مدیریت بحران شــهر تهران در شورای شهر 
در پاســخ به تذکرم درباره ســوله ها گفت که 
آن ها مسئول نگهداری اقلام مصرفی نیستند 

در حالــی که یکی از فلســفه های تشــکیل 
ســوله های مدیریت بحران نگهــداری اقلام 
مصرفی و ضروری است که مردم بلافاصله بعد 
از وقوع حادثه به آن نیاز دارند. لذا این رویکرد 
در مدیریت شــهری باید تغییر کند.امانی در 
پاســخ به این سوال که فرونشست نیز یکی از 
موضوعاتی است که در چند سال آینده برای 
اســتان تهران بحران های جدی ایجاد خواهد 
کرد آیا مدیریت شــهری در این زمینه ورود 
خواهد کرد و از ســایر دســتگاه ها نیز برای 
رفع مشــکلات ناشی از این فرونشست کمک 

خواهد گرفت، خاطرنشــان کرد: کمیســیون 
حمل و نقل و عمران شهر تهران در این زمینه 
فعال شده است و لایحه ای را آماده می کند تا 
به مجلس بفرســتد. یعنی باز هم در این جا 
بحث ملی است و موضوعی نیست که مدیریت 
شهر تهران به تنهایی بتواند آن را رفع کند.وی 
ادامه داد: برای رصد وضعیت فرونشست و حل 
مشکلات ناشی از آن قرار است یک لایحه ای 
توسط کمیسیون عمران شورای شهر تدوین 
و به شــورای عالی استان ها ارسال و از آنجا به 
مجلس فرستاده شود تا در آنجا تصویب شود.

وزیر آمــوزش و پرورش با اعلام اینکه کلیات لایحه بودجه 
از سوی دولت به مجلس شورای اسلامی ارسال شد، از ارائه 
پیشــنهادات وزارتخانه متبوعش در این زمینه از جمله در 

حوزه تحول بنیادین در حوزه آموزش و پرورش خبر داد.
به گزارش ایســنا، نوری  در حاشیه جلسه هیئت دولت با 
اشاره به اینکه دیروز استاندار استان خوزستان مشخص شد 
و در ســوابق کاری وی فعالیت در حوزه معاونت پرورشی 
آمــوزش و پرورش وجود دارد، اظهار کرد: امیدوارم با توجه 
به انتخاب ایشــان به عنوان استاندار خوزستان و سابقه ای 
که در حوزه آموزش و پرورش دارند، شاهد توجه بیشتری 
در اســتان خوزســتان در حوزه آموزش و پرورش باشیم و 
به مســائل زیرســاختی و انســانی در این حوزه در استان 
خوزستان توجه بیشــتری شــود.وی تصریح کرد: استان 

خوزستان استان مستعدی است و امیدواریم که با انتخاب 
استاندار جدید توجه بیشتری به بحث آموزش و پرورش در 
این استان صورت بگیرد.وی همچنین در پاسخ به سوالی در 
مورد رعایت دستورالعمل ها و پروتکل های بهداشتی از سوی 
دانش آموزان در مدارس، گفت: پروتکل ها و دستورالعمل ها 
از ســوی دانش آموزان و مدارس رعایت می شود و به نظرم 
در حوزه های آموزشــی این رعایت در حال انجام است و ما 
به توصیه ها و مصوبات ستاد کرونا و کمیته آلودگی هوا در 

این زمینه توجه داریم.

این مقام مســئول در حوزه آموزش و پرورش در پاسخ به 
سوالی مبنی بر اینکه به نظر می رسد برخی از دانش آموزان 
اتباع افغانســتانی در ایران هنوز نتوانســته اند در مدارس 
ثبت نام کنند، گفت: دانش آموزان اتباع برای ثبت نام باید 
یک شناسه داشته باشند. آنهایی که شناسه دارند ثبت نام 
آنها انجام شده اســت و ممکن است آنچه که به آن اشاره 
کردید به دانش آموزانی برگردد که شناســه نداشته اند چرا 
که این شناســه هویت آنها را مشخص می کند.وی با بیان 
اینکه ما از مقامات ذیربط درخواســت کرده ایم که هر چه 

زودتر برای این دانش آموزان شناســه صادر شود، تصریح 
کرد: به همکاران خود نیز تاکید کرده ایم که به صورت غیر 
رســمی منابع در اختیار این دانش آموزان قرار داده شود تا 
زمان حل مشکل بتوانند از این منابع استفاده کنند و وقتی 
که این مشــکل حل شد و وارد مدرســه شدند چندان در 
این زمینه مشکلی نداشــته باشند و از دانش آموزان دیگر 

عقب نباشند.
وی همچنین با بیان اینکه کلیات لایحه بودجه از ســوی 
دولت به مجلس شورای اسلامی ارسال شده است، گفت: اما 
جداول و منابع کلی است و هنوز جزئیات بودجه آموزش و 
پرورش در آن تعیین نشــده است ، ما برخی از پیشنهادات 
خود را در ایــن زمینه از جمله در حوزه تحول بنیادین در 

حوزه آموزش و پرورش و مسائل دیگر ارائه کرده ایم.


